



EUROPE - THIRD WORLD n.p.o.



June 2011

NEWS LETTER

Europe-Third World Association (n.p.o.) seeks to encourage, strengthen and take action to show the solidarity of European institutions staff with all who suffer as a result of the imbalance between rich and poor countries. To this end, ETW appeals to staff to finance micro-projects in the countries of the South. These micro-projects enable local communities to take charge of their own development and improve their living conditions sustainably.

In 2010 thanks to the solidarity of EU staff with the people of the developing countries we financed 33 projects for a total of 176,892€

Three examples amongst 23 projects in Africa, 7 in Asia and 3 in Haïti.

Ivory Coast – Attiéké production (manioc flour). To provide jobs to illiterate girls in Agboville, we have helped the NGO AISG to purchase the basic equipment, a supply of manioc and to lease a piece of land.

India – Carpet weaving: We helped the NGO RDWWS for the training in carpet weaving of some 20 poor women of a village of Andhra Pradesh. Funding covered the purchase of weaving looms, raw materials, training costs as well as some marketing help. The proceeds from the project have generated income for the weavers and will allow the project to be extended to other women in need.

Haïti – Solar lamps. Following the earthquake in Haiti, we have financed the distribution by Electriciens Sans Frontières of 450 solar lamps to families living in a refugee camp in Léogane, 40 km west of Port-au –Prince.

EARTHQUAKE IN HAITI AND FLOODS IN PAKISTAN

Thanks to some 780 generous donators, we have been able to allocate 28,400 € in 2010 and 29,500 € in 2011 to emergency aid and reconstruction projects, including the construction of a water supply system in cooperation with ETW-ISPRA.

On behalf of the beneficiaries: thank you to you all!

THANK YOU to the Trainees Solidarity Committee, the Schuman Trophy, the RELEXAST Network and Afiliatys for their support and cooperation.



Photos: ETW's projects

2011 EUROPEAN YEAR OF VOLUNTEERING

Access to water, nutrition, and education are fundamental rights. Harness your skills and experience to the benefit of deprived people.

We **urgently need YOUR help** to analyse projects, to fundraise, to organise awareness raising campaigns. A few hours per month would be enough!

Contact us: info@europethirdworld.eu

If you do not wish to become a member at ETW please note that your donations, retirement gifts, etc. would be much appreciated.

To find out about the destination of your membership fees or donations (project descriptions, follow ups, press articles, etc.) please consult www.europethirdworld.eu

To submit a project or a request for support, please write to info@europethirdworld.eu

Designed and Printed by CIB

To become a member send back the slip below to the **Europe-Third World Association - Consilium - Justus Lipsius - 02 CG 39** (or Fax 02.281.83.78) and send your bank a standing order for transfer to our account 310-0240244-61. Receipt for tax purposes for every donation greater than € 40 a year.

I wish to join the Europe-Third World Association and undertake to transfer a contribution equivalent to one day's work a year, that is a minimum of €3 a month or €36 a year for each €1,000 of monthly salary.

Mrs/Mr: Private address:

E-mail: Tel.: Institution:

Office: e-mail: Tel:

Date and place: Signature:



EUROPE - TIERS MONDE a.i.s.b.l.

★ ★ ★
L'engagement du personnel de l'EU
pour le développement

juin 2011

NEWS
LETTER

L'Association Europe-Tiers Monde a.i.s.b.l. se donne pour but de susciter, de renforcer et de traduire par des actes concrets, la solidarité du personnel des institutions européennes avec celles et ceux qui subissent les conséquences du déséquilibre entre les pays riches et les pays pauvres. Dans ce but, elle fait appel aux membres de ce personnel pour financer des microprojets dans les pays du Sud. Ces microprojets permettent à des collectivités locales de s'auto-développer et d'améliorer leurs conditions de vie de manière durable.

En 2010, la solidarité du personnel de l'UE avec les pays en développement a permis de financer 33 projets pour 176.892 €

Trois exemples de projets parmi 23 en Afrique, 7 en Asie et 3 en Haïti.

Côte d'Ivoire – Culture d'Attikié (semoule de manioc). Pour fournir du travail et des revenus à des jeunes filles analphabètes d'Agboville, nous avons aidé l'Association AISG à acheter le matériel de transformation, une provision de manioc et louer un terrain.

Inde – Tissage de tapis. Notre aide à l'association RDWWS lui a permis de former au tissage une vingtaine de femmes pauvres d'un village d'Andhra Pradesh. Ce financement a couvert l'achat de machines à tisser, de matières premières, des frais de formation ainsi qu'une aide à la commercialisation des produits. Les ventes ont permis d'assurer un revenu aux tisseuses et d'élargir le projet à d'autres bénéficiaires.

Haïti – Lampes solaires. Suite au tremblement de terre à Haïti, nous avons pu financer la distribution par Electriciens Sans Frontières de 450 lampes solaires aux familles réfugiées du camp de Léogane à 40 km à l'Ouest de Port-au-Prince.

SEISME A HAÏTI ET INONDATIONS AU PAKISTAN

Grâce à plus de 780 généreux donateurs nous avons pu consacrer 28.400 € en 2010 et 29.500 € en 2011 aux aides d'urgence et aux projets de reconstruction y compris la construction d'un aqueduc à Haïti en coopération avec ETM ISPRA.

Au nom des bénéficiaires : Merci à tous et à chacun!

Pour devenir membre renvoyez le bulletin ci-dessous à l'Association Europe-Tiers Monde – Consilium – Justus Lipsius – 02 CG 39 (fax 02.281.83.78) et transmettez à votre banque un ordre de virement permanent vers notre compte 310-0240244-61. - Attestation fiscale pour toute contribution supérieure à 40€/an.

Je souhaite adhérer à l'Association Europe-Tiers Monde a.i.s.b.l et je m'engage à lui verser une contribution équivalente à au moins un jour de travail par an, soit un minimum de 3€/mois ou 36€/an pour chaque tranche salariale de 1000€.

M^{me}/M. : Adresse privée :

E-mail : Tél. : Institution :

Bureau : e-mail: Tél. :

Date et lieu. : Signature :

MERCI au Comité Solidarité des Stagiaires, au Schuman Trophy, au réseau AST RELEX et à Afiliatys pour leur coopération.



Photos : projets ETM

2011 ANNEE EUROPEENNE POUR LE VOLONTARIAT

L'accès à l'eau, l'alimentation et l'éducation sont des droits fondamentaux. Mettez vos compétences et votre expérience au profit de ceux qui en sont privés.

Nous avons un besoin urgent de VOTRE aide pour analyser des projets, recueillir des fonds, organiser des campagnes d'information. Quelques heures par mois suffisent!

Contactez nous: info@europethirdworld.eu

Si vous ne souhaitez pas devenir membre d'ETM, sachez que vos dons, cadeaux de départ en pension etc... seront toujours les bienvenus.

Pour en savoir plus sur la destination de vos cotisations ou de vos dons consultez www.europethirdworld.eu - Descriptions de projets, rapports de suivi, article de presse y sont publiés à VOTRE intention.

Pour nous transmettre vos projets ou demandes de soutien: info@europethirdworld.eu

Designed and Printed by CIB